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Høring – Forslag til endring i forskrift om elsertifikater - Årlige elsertifikatkvoter 
 
Det vises til Olje- og Energidepartementets høringsbrev av 3. juli 2018 med forslag til endring av de årlige 
elsertifikatkvotene i forskrift om elsertifikater.  
 
Energi Norge er en interesse- og arbeidsgiverorganisasjon for norsk fornybarnæring. Energi Norge 
representerer ca. 280 bedrifter som produserer, frakter og selger strøm og varme. Medlemsbedriftene står for 
nesten all kraftproduksjon og dekker 90 prosent av nettkundene i Norge. Fornybarnæringen jobber for bedre 
klima, sikker forsyning og grønn vekst. 
 
Elsertifikatordningen har stor betydning for våre medlemmer. Den innebærer en mulighet til å øke 
produksjonen av kraft fra fornybare kilder, samtidig som den påvirker balanse og priser i kraftmarkedet.  
 
Vi vil gjerne være en ressurs for myndighetene i arbeidet med elsertifikatordningen og bidra til at ordningen 
fungerer etter hensikten. Vi står til disposisjon dersom det ønskes ytterligere utdypninger av våre forslag og 
kommentarer. 
 
 
Energi Norge støtter at tekniske kvotejusteringer kan gjøres ved forskriftsendring 
 
Energi Norge har støttet tekniske kvotejusteringer ved forskriftsendring siden forslaget først kom på bordet 
og våre innspill til utformingen av elsertifikatlovens §17a ble i stor grad tatt til følge. §17a sier at 
departementet minst hvert annet år skal gi forskrift om justerte elsertifikatkvoter dersom det er nødvendig. 
Samme paragraf beskriver også rammene for hvordan justeringene kan gjøres. 
 
Dette er første gang §17a kommer til anvendelse. Departementet konklusjoner og vurderinger vil derfor være 
svært viktig for markedets forventninger til fremtidige justeringer og danne praksis for disse. 
 
NVEs tekniske beregninger viser at det i sum for hele perioden frem til 2035 er behov for å justere kvotene 
ned, mens det foreslås en liten oppjustering for 2019. Vi legger til grunn at beregningene er korrekte og i 
henhold til lov og forarbeider. 
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Fremstillingen av beregningene bak justeringene bør bli mye tydeligere fra neste år.  
 
Vi ser ingen grunn til å kontrollere resultatene av NVEs beregninger. Vi er imidlertid kritiske til hvordan 
beregningene er dokumentert i grunnlaget fra NVE. 
 
Etter Energi Norges mening bør dokumentasjonen av beregningene som ligger til grunn for de tekniske 
kvotejusteringene være slik at det er enkelt for aktørene å følge beregningene. På denne måten kan aktørene 
forutse hva som kommer og gjøre egne vurderinger av forutsetninger og resultater. Utformingen av årets 
høringsnotat og beregningsvedlegget fra NVE legger ikke til rette for dette. 
 
Siden vurdering av behov for teknisk justering og eventuell justering er en øvelse som NVE og OED i 
prinsippet skal gjøre årlig frem til 2034 foreslår vi at det lages en standardmal for et notat som tydelig og 
systematisk går gjennom tallgrunnlag, forutsetninger, vurderinger og beregninger som ligger bak forslag om 
tekniske justeringer eller forslag om ikke å justere. Dette vil gjøre det enklere for markedsaktørene både å 
forutse eventuelle justeringer og å vurdere de forslagene som kommer. For myndighetene vil en 
standardisering innebære redusert ressursbruk og sikrere kvalitet. 
 
 
Offentliggjøring av fremtidige justeringer. 
 
Bedre fremstilling av beregningene som gjøres slik at de blir lettere å forutsi er vårt viktigste budskap. I 
tillegg mener vi at det også vil være fordel om tekniske justeringer sendes på høring og vedtas så tidlig på 
året som praktisk mulig i forhold til når beregningsgrunnlaget blir tilgjengelig.  
 
Vi tenker også at det vil være en fordel dersom markedet varsles noen dager på forhånd om når forslag og 
vedtak kommer. Dette vil være i tråd med den gode praksis myndighetene har lagt seg på når ny informasjon 
som kan påvirke markedet skal offentliggjøres.  
 
 
 
Vi ber departementet om å ta kontakt hvis det er noen spørsmål til vårt høringssvar eller andre forhold 
vedrørende sertifikatmarkedet. 
 
 
 
 
Vennlig hilsen 
Energi Norge  
 
         
Eivind Heløe       Magne Fauli 
Direktør, Fornybar Energi     Næringspolitisk rådgiver 
 


